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اصغر فرهادی که به عنوان یکی از اعضای هیات 
داوری بخش رقابتی اصلی جشنواره فیلم کن ۲۰۲۲ 
در این رویداد شرکت کرده از این تریبون استفاده کرد 
تا اتهامات مربوط به سرقت ادبی فیلم »قهرمان« را 
رد کند. به گزارش هالیوودریپورتر، اصغر فرهادی 

در پاسخ به ادعای یکی از دانشجویان سابقش 
که وی را متهم به سرقت ادبی کرده و گفته 
قصه »قهرمان« از مستند وی اقتباس شده 
در جشنواره فیلم کن به این ادعاها پاسخ داد. 
وی در کنفرانس مطبوعاتی جشنواره فیلم کن 

اظهارداشت: فیلم من براساس مستند ایشان 
ساخته نشده است. فکر می کنم موضوع بی شک 

روشن می شود و متاسفــم که این 
حرف های این قدر احساس منفی 
ایجاد کرده است. فرهادی نیز علیه 
آزاده مسیح زاده دانشجوی سابقش 
دعوای متقابلی را در دادگاه ایران 
طرح کرده و او را به افترا متهم 
ساخته است. پاسخ دادگاه این بود 
که شواهد کافی برای تایید ادعای 

فرهادی مبنی بر اینکه مسیح زاده 
قصد آسیب رساندن به شهرت وی 

را داشته است، وجود ندارد. مسیح زاده ادعا کرده که 
بسیاری از جزئیات داستان »قهرمان« برگرفته از فیلم 
مستند وی با عنوان »دوسر برد، دوسر باخت« است که 
در کارگاه فیلمی که فرهادی تدریس می کرد، ساخته 
است. این پرونده توجه رسانه ها را به خود 
جلب کرده است. فرهادی امسال 
یکــی از اعضای گــروه داوری 
بخـــش اصلـی رقابتی جشنواره 
فیلم کــن است. ریاست این گروه 
امسال بر عهده بازیگر فرانسوی 
»تنت«  بازیگر  لیندون  ونسان 
است. ددلاین هم در این باره نوشت: 
این نخستین باری است که اصغر 
فرهادی درباره دعوی سرقت 
ادبی از سوی دانشجوی 
سابقـــش صحبـــت 
می کند. فرهــادی 
در این نشست 
مطبوعــاتی 
افزود: من 
هرگـــز 

به صورت مستقیم در این باره صحبت نکردم. این 
مستند چیزی بود که در کارگاه فیلمسازی دیدم و 
با دانشجویم درباره آن صحبت کردم، اما خیلی بعد 
فیلم »قهرمان« را ساختم و نمی توان گفت این کار 
سرقت ادبی بوده است. آنچه در فیلم وجود دارد با 
آنچه در مستند هست تفاوت دارد و باید ببینیم چرا 
برخی روزنامه نگاران این اطلاعات نادرست را منتشر 
کرده اند. وی گفت: این مستند براساس یک اتفاق 
واقعی ساخته شده و فیلم هم برمبنای همان اتفاق 
که دو سال قبل رخ داده بود ساخته شده است. وقتی 
خبری توسط مطبوعات منتشر می شود شما می توانید 
با توجه به آن رویداد داستان بنویسید یا فیلم بسازید. 
»قهرمان« تنها یکی از تفسیرهای این رویداد است. اگر 
فرهادی در دادگاه مجرم شناخته شود ممکن است با 
مجازات حداکثر تا ۲ سال زندان و همچنین ۷۵ ضربه 
شلاق روبه رو شود. وقتی از فرهادی درباره این نحوه 
مجازات که ممکن است با آن روبه رو شود سوال شد، 
وی از پاسخ دادن به آن خودداری کرد و اظهارداشت: 
این روندی بسیارطولانی است و مقداری احساس 
ناخوشایند هم ایجاد کرده و حتی به ایشان پیشنهاد 
شد تا درآمد فیلم بین ما ۲ نفر تقسیم شود. در هرحال 

نتیجه، موضوع را روشن می سازد. 

شـــورای صدور پروانه ساخـت 
سینمایی در جلسه اخیر با سه فیلمنامه 
موافقت کرد. فیلمنامه های »ستاره 
سینمــا« به تهیه کنندگـی احسان 
ظلی پور و کارگردانـــی و نویسندگی 
عـــادل تبریــــزی، »آتش بس۳« 
به تهیه کنندگی محمد نیک بین و 
کارگردانی و نویسندگی تهمینه میلانی 
تهیه کنندگی  به  و »عطرآلـــود« 
یوسف منصـــوری )حوزه هنری( 
و کارگردانی هادی مقدم دوست و 
نویسندگی حسین حسنی، موافقت 
شورای پروانه ساخت سازمان سینمایی 

را اخذ کردند.

هادی مقدم دوست 
»عطرآلود« را می سازد

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر داد:
احتمال تمدید زمان برگزاری 

نمایشگاه کتاب
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از احتمال تمدید 
سی وسومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
در پی یک روز تعطیلی به خاطر آلودگی هوا خبر 
داد. محمدمهدی اسماعیلی در پاسخ به سوالی 
در ارتباط با نمایشگاه کتاب امسال و برخی 
اظهارنظرها مبنی بر از رونق افتادن نمایشگاه و 
یک دستی نمایشگاه با ناشران قرآنی،  مذهبی 
و دفاع مقدسی و نبود برخی از ناشران عمومی 
در نمایشگاه کتاب گفت: من خودم از نمایشگاه 
و بخش های مختلف آن بازدید کردم و همه 
گرایش های مختلف در نمایشگاه کتاب حضور 
دارند. او افزود: در هر دوره ای،  عده ای ناشر به هر 
دلیلی ممکن است حضور پیدا نکنند. ما با سامانه  
مجازی که تاسیس کردیم دنبال عدالت فرهنگی 
بودیم و بخش عمده ای از مردم که در سال های 
گذشته مجبور بودند این مسافت طولانی را تا 
تهران برای بازدید از نمایشگاه بپیمایند، امروز در 
خانه خود خرید می کنند. علاوه بر این ما تخفیفی 
برای خرید مجازی گذاشتیم و معلوم است که 
دنبال این بودیم که بار صحن نمایشگاه هم به 
لحاظ بهداشتی و هم به لحاظ ترافیکی کمتر 
باشد و این قول را نیز به دوستانمان داده بودیم، 
اما با این حال میزان استقبال برخلاف انتظارمان 
بسیار بالا بوده است. ویزر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
همچنین خاطرنشان کرد: مجبور بودیم به خاطر 
آلودگی هوا نمایشگاه را تعطیل کنیم، وزارت 
ارشاد  تلفن های اعتراضی زیادی داشت مبنی بر 
این که چرا نمایشگاه را تعطیل کردید؟ و خیلی ها 
قانع نمی شدند و احتمالا مجبور شویم به دلیل 
یک روز تعطیلی که صورت گرفت، نمایشگاه را 
تمدید کنیم. اسماعیلی ادامه داد: میزان فروش 
کتاب در همین روزهای اول بالای ۵۰ میلیارد 
تومان بوده که در مقایسه با سال های قبل از کل 
دوره بیشتر بوده است. میزان حضور افراد نیز 
بسیار خوب بوده است. ما امسال یک کار موازی و 
مجازی انجام دادیم و تخفیف هم در حوزه مجازی 
به خوانندگان کتاب اعطا می شود به همین دلیل 
وضعیتمان،  وضعیت بسیار خوبی است و حتی 
یک متر از مصلی را هم خالی نگذاشتیم و فاصله 
غرفه ها نیز به دلیل ملاحظات بهداشتی رعایت 
شده است. او در پاسخ به سوالی درباره آمار 
فروش جلدهای کتاب و تعداد بازدیدکنندگان 
روزانه افزود: تعداد بازدیدکنندگان را با یک 
فاصله ای جمع بندی می کنیم، اما در بهمن ماه 
فقط در حوزه مجازی یک میلیون و ۳۵۰ هزار 
کتاب فروختیم. آن هم به این شکل که شما در 
یک روستایی مثلا در لب مرز کتاب می خرید و ما 

با پست رایگان تحویل می دهیم. 

فرهاد بشارتی: 
کرونا رابطه مخاطب با نمایشنامه خوانی 

را مخدوش کرد
فرهاد بشارتی که در نمایشنامه خوانی »خواستگاری« 
به عنوان نقش خوان حضور داشت، معتقد است که کرونا 
رابطه مخاطب تئاتر با نمایشنامه خوانی را مخدوش کرد. این 
بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون گفت: دفتر طنز حوزه هنری 
به عنوان متولی طرح »لبخندصحنه« یکسری نمایشنامه های 
کمدی را انتخاب کرده اند تا در زمان های مختلف به صورت 
نمایشنامه خوانی اجرا شود. من پیش تر در ۲ کار »آوازقو« و »در 
انتظار گودو« نتوانستم همراه باشم اما در نمایش »خواستگاری« 
که اجرای آن نیاز به لهجه گیلکی هم داشت، پذیرفتم و با 
صلاحدید دوستان در خدمت پروژه بودم. وی افزود: رضا گیلانپور 
کارگردان این نمایشنامه خوانی از همشهری های ماست که در 
دوران دانشگاه هم هم دوره بودیم و تا به امروز هم سال های سال 
است همکاری مشترک داشته ایم و به خوبی با یکدیگر آشنایی 
داریم. بشارتی گفت: آنتوان چخوف به نوعی متن هایی جهانی 
دارد که تاریخ مصرف هم ندارند و انگار آنچه نوشته است مربوط 
به تمام دنیا و تمام آداب و رسوم های دنیاست. گیلان هم به نوعی 
نزدیک به روسیه آن زمان بوده است و آداب و رسوم ملاکین و 
زمین داران هم با هم قرابت داشته است. به همین دلیل این متن 
ایرانی گویی همان متن آنتوان چخوف است و کار بسیار به نسخه 
اصلی وفادار است. صورت ریتمیک هم پیدا کرده و از تکنیک های 
تعزیه و سیاه بازی و تخت حوضی در آن بهره گرفته شده است. این 
بازیگر درباره فضای طنز این کار تصریح کرد: این نمایش پیش تر 
اجرای عمومی و صحنه ای داشته که مخاطبی که آن کارها را 
دیده باشد احتمال دارد برای نمایشنامه خوانی آن هم آمده 
باشد. آنها هم که کار صحنه ای را ندیده بودند، به واسطه آواهای 
موسیقایی حال و هوای تازه ای کار برای شان داشت و دیالوگ ها 
هم روی آنها تاثیر می گذاشت تا به کار جذب شوند. وی درباره 
بی رغبتی مخاطبان نسبت به نمایشنامه خوانی در قیاس با 
اجرای صحنه ای هم توضیح داد: پیش از کرونا داشت اتفاق های 
خوبی رخ می داد اما این بیماری باردیگر یک گسست ایجاد کرد 
و مجدد ارتباط ها از بین رفت. ان شاءا... مجدد شاهد جاافتادن 
نمایشنامه خوانی باشیم چراکه در هر حال یک گونه اجرای 
نمایش است که معمولا هزینه های اجرای صحنه ای را ندارد. 
نمایشنامه خوانی با چند جلسه تمرین و بدون نیاز به نورپردازی، 
دکور، لباس بازیگران و مسائلی از این دست می تواند اجرا شود 
و تماشاگر می تواند در حال و هوای کار قرار بگیرد. این حرکت، 
حرکت قشنگی است که کم کم با تبلیغات خوب می تواند در میان 
مخاطبان جا بیفتد و جزو عادات مردم هم بشود. بشارتی افزود: 
مخاطب دوست دارد یک اجرای کامل را تماشا کند و اینگونه 
نباشد که تنها شنونده دیالوگ ها باشد. بالاخره نمایش وقتی روی 
صحنه می رود با نورپردازی و طراحی لباس و گریم، یک کار کامل 
است که مخاطب هم آن را ترجیح می دهد. امیدواریم که کارهای 

ما بتواند با مخاطبان ارتباط بیشتری برقرار کند. 

کارگردان فیلم سینمایی »مطرب« گفت: اگر 
بازهم در سالن های سینما فیلم های خوبی اکران 
شود، مردم مجددا به سینما باز خواهند گشت. 
مصطفی کیایی در توضیح پیامدها و آثار ۲ سال 
پاندمی کرونا، بیان کرد: کرونا در شغل ما هم مانند 
بسیاری از مشاغل تاثیری بسیار منفی گذاشت، اما 
از جایی به بعد به دلیل اینکه سینما و سالن سینما 
محل امنی برای تجمع نبود، شبکه نمایش خانگی 
قدرت بیشتری پیدا کرد و توانست که در این مدت 
تولیدات متعددی را ارائه کند. نویسنده، کارگردان 
و تهیه کننده فیلم سینمایی »چهارراه استانبول« 
)۱۳۹۶( اظهارداشت: به هرحال هنوز عوارض کرونا 
بر پیکره سینمای ایران وجود دارد و سالن سینما 
و سینما در معنای عام ۲، ۳ سالی از جریان جذب 
مخاطب عقب افتاده است. کیایی در پاسخ به این 
پرسش که چرا به رغم پایان پاندمی و بهبود شرایط 
و بازگشایی صددرصدی سالن ها سینما همچنان 
فروش بلیت وضعیت خوبی ندارد و سینمای ایران 

همچنان دچار رکود است، خاطرنشان کرد: این 
اتفاق کاملا طبیعی است که در صورت تغییر 
شرایط، مخاطب تغییر رفتار می دهد؛ به ویژه پس 
از دوران پاندمی کرونا و قرنطینه کاملا طبیعی بود 
که مخاطب عادت کند محتوا را با راحتی بیشتر 
در خانه خودش ببیند. وی افزود: در نتیجه این 
اتفاقات، عادت سینمارفتن به نوعی دچار فراموشی 
شده است و این فراموشی با توجه به تغییر سبک 
تماشای فیلم گستره وی.او.دی ها بیشتر هم 

می شود. 
 نمایش خانگی صنعتی نوپاست

کارگردان و تهیه کننده فیلم سینمایی بارکد 
)۱۳۹۴( با اشاره به موقعیت سینما در دنیای 
امروز تاکید کرد: البته که امروز در تمام دنیا سینما 
تبدیل به یک صنعت وی. ای.پی شده است و 
اینگونه نیست که عادت رفتن به سالن سینما 
و تماشای فیلم در سینما در زندگی همه مردم 
وجود داشته باشد. اما عقیده دارم که اگر بازهم در 

سالن های سینمای ما فیلم های خوبی اکران شود، 
مردم مجددا به سینما بازخواهند گشت. وی افزود: 
نمایش خانگی صنعتی نوپاست و در صورتی که 
بهایی به آن داده شود، کم کم جای خودش را پیدا 
کرده و در چند سال آینده بخش عمده ای از زندگی 

ما را درگیر خودش خواهد کرد. 
 مشکل اصلی تهیه کنندگان هستند

کیایی در پاسخ به این پرســــش که چرا 
دستمزدهای نجومی در تولیدات شبکه نمایش 
خانگی وجود دارد و این دستمزدها توقعات را بسیار 
بالا برده است، اظهارداشت: این مشکل پلتفرم ها 
نیست و مشکل اصلی از سوی تهیه کنندگان است؛ 
البته که پروژه هایی هم داریم که با دستمزدهای 
منطقی و درست در حال تولید است اما عقیده 
دارم که این موضوع اساسا معضل تهیه کنندگی 
است و ریشه آن را باید در این حیطه بررسی کرد. 
نویسنده و کارگردان فیلم سینمایی »خط ویژه« 
)۱۳۹۲( خاطرنشان کرد: وقتی فیلمنامه و متن 
خوب ندارید و با ۵ قسمت می خواهید کار را شروع 
کنید و حتما می خواهید در کار، بازیگر چهره داشته 
باشید، مجبورید و باید پول بدهید تا آنها را بیاورید؛ 

در نتیجه نوع سیستم تولید باید تغییر کند. 

مصطفی کیایی: 

مردم مجددا به سینما بازخواهند گشت

در جشنواره »کن« مطرح شد:

»اصغر فرهادی«،  سرقت ادبی رد کرد

ابوالفضل پورعرب که سال هاست 
در سینما کم کار شده، پس از مدت ها 
با فیلمی جدید روی پرده سینماها 
چهارشنبه  از  شد.  خواهد  دیده 
۲۸ اردیبهشت ماه یک فیلم جدید 
به نام »چند میگیری گریه کنی۲« 
راهی اکران شد. »چند می گیری 
علی  کارگردانی  به  گریه کنی۲« 
توکل نیا ساخته شده در حالی که نسخه 
اول آن سال ۱۳۸۴ به کارگردانی شاهد 
احمدلو و تهیه کنندگی علی و حسن 

توکل نیا تولید شده بود. 

بین الملل
گـــزارش

»میشل عون« به کاخ »بعبدا« بازگشت
رئیس جمهور لبنان که به علت مشکلات جسمانی در 
بیمارستان بستری شده بود، پس از بهبود شرایط جسمانی اش 
وارد کاخ بعبدا شد. به گزارش مهر به نقل از روسیا الیوم، »میشل.

عون« در کاخ بعبدا )مقر ریاست جمهوری( حضور پیدا کرد. 
وی به علت مشکلات جسمانی در بیمارستان بستری شده 
بود، اما در پی بهبود وضعیتش، از بیمارستان اوتل دیو مرخص 
شد. »عون« بلافاصله پس از بهبودی در کاخ ریاست جمهوری 
حاضر تا فعالیت های خود را یک روز پس از اعلام نتایج نهایی 
انتخابات پارلمانی در لبنان از سربگیرد. این در حالی است که 
وضعیت لبنان در بخش اقتصادی همچنان بحرانی است و در 
بازارها همچنان سقوط ارزش لیره )واحد پولی لبنان( در برابر 
دلار ادامه دارد. منابع لبنانی همچنین از شکل گیری صف های 
طولانی برابر جایگاه های ارائه سوخت خبر می دهند. وزیر اقتصاد 

لبنان به نانوایی ها درباره احتکار آرد هشدار داد. 

اعلام آتش بس در »کلمبیا« 
شورشیان مسلح ارتش آزادی بخش ملی در کلمبیا قبل از 
انتخابات ریاست جمهوری در این کشور )۲۹ ماه می(، آتش بس 
اعلام کردند. به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری آناتولی، 
شورشیان مسلح ارتش آزادیبخش ملی )ELN( در کلمبیا، قبل 
از برگزاری دُوراول انتخابات ریاست جمهوری در این کشور که 
در ۲۹ ماه می  برگزار می شود، آتش بس یکجانبه اعلام کرد. بنا 
به گزارش مطبوعات کلمبیا، این گروه در وبسایت خود اعلام 
کرد که آتش بس یکجانبه در خلال روزهای ۲۵ می  تا ۳ ژوئن 
برقرار می شود تا مردم بتوانند به طور مسالمت آمیز رأی دهند. 
آنها تاکید کردند اینکه کدام نامزد در انتخابات پیروز شود، 
برایشان مهم نیست؛ بلکه آنها مشتاق گفت وگوی ملی هستند. 
شورشیان مسلح ارتش آزادی بخش ملی در مناطق روستایی 
کلمبیا نفود دارند و تصور می شود بیش از ۲ هزار عضو داشته 
باشد. پس از امضای قرارداد صلح توسط نیروهای مسلح موسوم 
به انقلابی در کلمبیا در نوامبر ۲۰۱۶، این گروه فعال ترین گروه 

مسلح در این کشور به شمار می آید. 

500 هزار نفر در هند آواره شدند 
به دنبال بارش باران های شدید در ایالت آسام و وقوع 
سیلاب در هند، بیش از نیم میلیون نفر تاکنون آواره شدند. 
به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری آناتولی، در پی وقوع 
سیل شدید در ایالت آسام واقع در شمال شرق کشور هند، 
۵۰۰ هزار تن مجبور به ترک خانه های خود شدند. طغیان 
رودخانه براهماپوترا به دلیل باران شدید مناطق وسیعی از 
ایالت آسام را زیر آب برده است. سیل اخیر نزدیک به ۱۵۰۰ 
روستا در منطقه را تحت تاثیر قرار داده است. ارتش هند نیز 
در عملیات های امداد و نجات در منطقه مشارکت کرده و 
تاکنون ۲ هزار نفر که در مناطق سیل زده محصور شده بودند 
را به مناطق امن انتقال داده است. مرگ ۸ نفر بر اثر وقوع 

سیل در ایالت آسام در هند تاکنون تایید شده است. 

رجب طیب اردوغان: 

 با پیوستن سوئد و فنلاند 
به ناتو مخالفیم

رئیس جمهور ترکیه با بیان اینکه آنکارا نمی تواند 
از پیوستن کشورهای حامی تروریست به ناتو حمایت 
کند، گفت: هیات های سوئدی و فنلاندی زحمت سفر به 
ترکیه را به خود ندهند. به گزارش فارس، »رجب طیب  
اردوغان« برای موافقت آنکارا با پیوستن کشورهای 
سوئد و فنلاند به سازمان پیمان آتلانتیک شمالی 
)ناتو( شرط گذاشت. اردوغان طی سخنرانی در جمع 
نمایندگان پارلمانی حزب عدالت و توسعه اظهارداشت: 
»حمایت ما از گسترش ناتو، به میزان احترام گذاشتن 
اعضای آن به حساسیت های امنیتی ما بستگی دارد. ما 
نمی توانیم بپذیریم که کشورهای حامی تروریسم به ناتو 
بپیوندند.« به نوشته خبرگزاری »آناتولی«، وی با اشاره 
به حمایت های فنلاند و سوئد از شبه نظامیان کُرد در 
سوریه و ترکیه و همچنین اعضای جنبش گولن، توضیح 
داد: »نیازی به سفر رسمی مقام های سوئد و فنلاند به 
ترکیه نیست زیرا موضع ما روشن است و پیوستن آنها 
به ناتو را رد می کنیم.« رئیس جمهور ترکیه توضیح 
داد: »ما از سوئد درخواست تحویل دادن تروریست ها 
را کردیم و آنها این درخواست ما را رد کردند. اکنون ما 
نیز از پذیرش آن در ناتو خودداری می کنیم.« اردوغان 
ادامه داد: »اینکه ترکیه با عضویت یونان در ناتو موافقت 
کرد، اشتباه بود و ما نمی خواهیم همان اشتباه را تکرار 
کنیم.« به نوشته آناتولی، وی با درخواست از کشورهای 
عضو ناتو جهت حمایت از تلاش های ترکیه برای ایجاد 
منطقه امن در مرزهای سوریه، تاکید کرد: »ما انتظار 
داریم که متحدان مان افکار و حساسیت های ما را در 
مورد برخی از سازمان های تروریستی درک کنند.« 
رئیس جمهور ترکیه همچنین افزود: »متحدان ما باید 
درک کنند که ما روابط انسانی و مسئولیت هایی در 
قبال پناهندگان داریم. من انتظار دارم که متحدان ناتو 
حساسیت های امنیتی ترکیه را درک کنند.« اردوغان 
اضافه کرد: »شما از ما می خواهید که عضویت تان در 
ناتو را بپذیریم و در عین حال از تحویل تروریست ها به 
ما خودداری می کنید. ما در حال حاضر در خط مقدم 
کشورهایی هستیم که از فعالیت های ناتو بسیار 
حمایت می کنند، اما این بدان معنا نیست که ما به هر 

پیشنهادی بدون تردید بله بگوییم.« 

دیمیتری مدودف: 

 اجازه نمی دهیم جنگ جهانی سوم رخ دهد
کوتــــاه

معاون رئیس شورای امنیت روسیه گفت: 
جاه طلبی  روسیه  موثر  و  مدرن  زرادخانه 
کسانی که به دنبال جنگ جهانی سوم هستند 
را فرو می نشاند. به گزارش فارس، »دیمیتری.

مدودوف« اظهارکرد که کشورش اجازه وقوع 
جنگ جهانی سوم را نخواهد داد. به نوشته 
وبگاه شبکه »یاهونیوز«، مدودوف پس از بازدید 
از یکی از مراکز هسته ای روسیه در بیانیه ای 
نوشت: »تاریخ مرکز هسته ای ساروف تا ابد به 
اسامی سازندگان سپر اتمی کشورمان پیوند 
خورده است.« رئیس جمهور سابق روسیه افزود: 
»این زرادخانه تسلیحاتی مدرن، موثر و قابل 
اتکا، جاه طلبی کسانی که آماده شروع جنگ 
جهانی سوم به دست خود و دیگران هستند را فرو 
می نشاند. ما اجازه نمی دهیم چنین اتفاقی رخ 
دهد.« او همچنین گفت: »اما باید به طور مداوم 

به یاد آنها بیاوریم که می توانیم پاسخی فوری 
و قاطع به حمله به کشورمان بدهیم. ما قادر 
هستیم هرگونه خشونتی که کشورمان را تهدید 

کند، دفع کنیم.« مدودوف تاکیدکرد، روسیه 
باید توسعه علوم کاربردی را به منظور دستیابی 
به نتایج در اسرع وقت، تسریع کند و افزود: 

»هنگامی که اینجا هستید مدام به تحقیقات 
بنیادین فکر می کنید و اینکه چطور گاهی 
حتی دانشمندان نمی توانند به این فکر کنند 
که کشفیات آنها در کوتاه مدت چه کاربردهایی 
خواهند داشت.« معاون رئیس شورای امنیت 
روسیه نوشت: »بسیاری از آنچه که در ساروف 
و دیگر مراکز تحقیقاتی انجام می گیرد ممکن 
است به زودی در عمل، مواردی بسیار مرتبط 
باشند.« مدودف پیش تر نیز هشدار داده بود 
در صورت پیوستن سوئد و فنلاند به ائتلاف ناتو، 
روسیه مجبور به دفاع از مرزهای خود شده و 
احتمالا تسلیحات اتمی را وارد بالتیک خواهد 
کرد. معاون رئیس شورای امنیت روسیه در این 
خصوص گفت: »دیگر نمی توان درباره وضعیت 
عاری از سلاح اتمی برای بالتیک صحبت کرد، 

باید تعادل برقرار شود.« 

وزارت خارجه روسیه اعلام کرد که در 
اقدامی تلافی جویانه در قبال فرانسه، ۳۴ 
دیپلمات این کشور را اخراج کرد. به گزارش 
فارس، در ادامه تنش های مسکو و غرب بر 
سر اوکراین و همچنین تلاش ها برای عضویت 
سوئد و فنلاند در ناتو، وزارت خارجه روسیه از 
اخراج ۳۴ دیپلمات فرانسوی خبر داد. منابع 
رسانه ای خبر دادند، وزارت خارجه روسیه اعلام 
کرد که مسکو تصمیم گرفته است ۳۴ کارمند 
نمایندگی های دیپلماتیک فرانسه در روسیه 

را به تلافی اقدام مشابه پاریس اخراج کند. به 
گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، وزارت خارجه 
روسیه »پیرلوی« سفیر فرانسه در روسیه را 
احضار کرد تا اعتراض خود را در رابطه با تصمیم 
پاریس برای اعلام ۴۱ کارمند نمایندگی 
دیپلماتیک روسیه در فرانسه به عنوان »عنصر 
نامطلوب« اعلام کند. این وزارتخانه افزود: »در 
پاسخ )به اقدام فرانسه(، ۳۴ نفر از کارمندان 
روسیه  در  فرانسه  دیپلماتیک  نمایندگی  
به عنوان عنصر نامطلوب معرفی شدند و به 

آنها دستور داده شده است که ظرف دو هفته از 
تاریخ تحویل یادداشت مربوطه به سفیر، خاک 
روسیه را ترک کنند.« وزارت خارجه روسیه 
همچنین خبر داد که مسکو تصمیم گرفته 
است که ۲۴ دیپلمات ایتالیایی را نیز از روسیه 
اخراج کند. اخراج دیپلمات های فرانسوی و 
ایتالیایی از روسیه در شرایطی انجام گرفته 
که روابط مسکو و غرب بر سر بحران اوکراین 
همچنان متشنج است و موضوع الحاق سوئد و 
فنلاند به ناتو بر شدت این تنش ها افزوده است. 

تنش ها در روابط روسیه و غرب با آغاز بحران 
اوکراین شدت گرفت. مسکو پنجم اسفندماه 
سال گذشته از شروع »عملیات نظامی ویژه 
در اوکراین« خبر داد. مقام های روس هدف 
این عملیات را محافظت از جمهوری های 
»دونتسک« و »لوهانسک«، نازی زدایی و 
خلع سلاح اوکراین خوانده اند. به دنبال بحران 
اوکراین، مسئولان فنلاند و سوئد رسما اعلام 
کردند که خواهان عضویت در ناتو هستند. 
حمایت آمریکا و متحدانش اروپایی واشنگتن 
از الحاق فنلاند و سوئد به این ائتلاف نظامی 
غربی، تنش تازه ای در روابط دو طرف ایجاد 

کرده است. 

سخنگوی کاخ کرملین با اشاره به عدم تمایل کی یف برای 
ادامه دادن مذاکرات صلح با مسکو، گفت: متهم کردن ارتش 
روسیه به جنایت جنگی در اوکراین غیرقابل قبول است. به گزارش 
فارس، »دیمیتری.پسکوف« به ارزیابی تحولات اخیر در اوکراین 
و مذاکرات میان هیات های مسکو و کی یف پرداخت. پسکوف طی 
نشست خبری در کرملین افزود: »مذاکرات بین هیات های روسیه 
و اوکراین هیچ پیشرفتی نداشته و تمایلی در طرف اوکراینی 
برای ادامه این مذاکرات را نمی بینیم.« به نوشته خبرگزاری 
»اسپوتنیک«، وی درباره ادعاهای کشورهای غربی درباره حملات 
روسیه در اوکراین تاکیدکرد: »متهم کردن ارتش روسیه به ارتکاب 
جنایات جنگی در جریان عملیات ویژه در اوکراین غیرقابل قبول 
است.«  سخنگوی کرملین با بیان اینکه رژیم کی یف در جایگاهی 

نیست که نظامیان روس را به جنایت جنگی متهم کند، گفت: 
بسیاری از مواردی که اوکراین درباره آنها صحبت می کند جعلی 
و صحنه سازی است. براساس این گزارش، پسکوف در این باره 
توضیح داد: »ما بیان چنین صحبت هایی را غیرممکن و غیرقابل 
قبول می دانیم. بسیاری از مواردی که اوکراین در مورد آنها صحبت 
می کند جعل آشکار است. فاجعه آمیزترین آنها صحنه سازی هایی 
است که به طور منطقی توسط کارشناسان ما اثبات شده است. ما 
مطابق با آن نظرها رفتار می کنیم.« به نوشته وبگاه »ریانووستی«، 
وی در پاسخ به سوال خبرنگاران در مورد اینکه آیا مذاکرات بین 
مسکو و کی یف می تواند پس از تسلیم کامل تمام پرسنل نظامی 
اوکراینی مستقر در کارخانه آزوفستال در ماریوپل از سر گرفته 
شود، پاسخ داد که بعید است این فرآیندها به هم مرتبط باشند. 

این مقام روس در مورد پیشنهاد آمریکا برای وضع تعرفه گمرکی 
بر واردات نفت از روسیه نیز تصریح کرد: »با این کار، خریداران 
نفت روسیه باید مبلغ بیشتری بپردازند یا به دنبال تامین کنندگان 
جایگزین باشند.« پسکوف پیش از این نیز با ابراز نگرانی از تصمیم 
فنلاند و سوئد برای عضویت در ناتو، گفت: گسترش این ائتلاف 

نظامی، کمکی به امنیت قاره اروپا نمی کند. 

دیمیتری پسکوف: 

مذاکرات روسیه و اوکراین هیچ پیشرفتی نداشته است

مسکو ۳۴ دیپلمات فرانسوی را اخراج کرد

اکران فیلم جدید 
»پورعرب« 


